Hong Kong Fire Services Department

Written Examination for Registration as Fire Service Installation Contractors Class 3 香港消防處

第三級消防裝置承辦商註冊考試

Answer <u>ALL</u> questions. 全部問題必須作答

Each question carries 10 marks. 每題各佔十分

1. (A) In accordance with Regulation 10 of the Fire Service (Installation Contractors) Regulations, under what circumstances may the Director make a referral to the disciplinary board?

根據《消防(裝置承辦商)規例》第 10 條,處長在甚麼情況下可將 事件轉交紀律委員會?

(B) If after due inquiry, the disciplinary board is satisfied that a registered contractor has been convicted of an offence or has been guilty of improper conduct or negligence, what order may the disciplinary board make?

紀律委員會在作出適當的研訊後,如信納註冊承辦商曾就不當行 爲或疏忽而被定罪,或曾犯此種罪行,紀律委員會可以發出甚麼 命令?

2. (A) State the conditions listed in Regulation 7 of the Fire Service (Installations and Equipment) Regulations governing the maintenance or repair of fire service installations or equipment.

請根據《消防(裝置及設備)規例》第7條,列出有關保養或修理消防裝置或設備的規則。

(B) In accordance with Regulation 9(2) of the Fire Service (Installations and Equipment) Regulations, what kind of information should be stated in a Certificate of Fire Service Installations and Equipment (FS 251)?

根據《消防(裝置及設備)規例》第9(2)條,消防裝置及設備證書FS 251)須列明哪些資料?

3. (A) State the content of Regulation 5 of the Fire Service (Installations and Equipment) Regulations regarding prohibition on the sale of certain portable equipment.

試根據《消防(裝置及設備)規例》第5條,說明有關禁止售賣某些手提設備的規定。

(B) What is the penalty in case of contravention of Regulation 5 of the Fire Service (Installations and Equipment) Regulations?

違反《消防(裝置及設備)規例》第5條的罰則是甚麼?

(C) According to Regulation 10(1) of the Fire Service (Installations and Equipment) Regulations, how can the Director of Fire Services govern the inspection and testing of fire service equipment?

根據《消防(裝置及設備)規例》第 10(1)條,處長怎樣規管消防設備的檢查和測試?

4. Describe the maintenance of a dry powder (stored-pressure type) extinguisher.

試述乾粉(貯壓式)滅火筒的保養方法。

5. Describe the maintenance of a clean agent (portable type) fire extinguisher.

試述淨劑(手提式)滅火筒的保養方法。

6. Please state the use of fire blankets as well as when and how a fire blanket shall be maintained.

請詳述滅火氈的用途,以及應該何時及如何爲滅火氈進行保養。

7. (A) In accordance with Regulation 8 of Fire Service (Installations and Equipment) Regulations, what is the responsibility of owners of fire service installations or equipment?

根據消防(裝置及設備)規例第 8 條,消防裝置或設備擁有人的責任 是甚麼?

(B) In accordance with Regulation 3 of the Fire Service (Installations and Equipment) Regulations, who is responsible for approving the sale or supply of portable equipment? State the way of appeal if any person is aggrieved by any decision of the Fire Services Department.

根據《消防(裝置及設備)規例》第3條的規定,誰人負責認可手提設備的售賣或供應?如果設備不獲認可,請說明上訴途徑。

8. Describe the maintenance of a foam (chemical) type fire extinguisher.

試述泡沫(化學式)滅火筒的保養方法。

9. (A) In accordance with Regulation 2 of the Fire Service (Installation Contractors) Regulations, please define:-

請根據《消防(裝置承辦商)規例》第2條,說明下列名稱的定義:

- (a) portable equipment 手提設備
- (b) workshop 工場
- (B) In accordance with Regulations 4 and 9 of the Fire Service (Installations and Equipment) Regulations, please state:-

請根據《消防(裝置及設備)規例》第4條及第9條,說明:

(a) when and how a Certificate of Fire Services Installation and Equipment (FS 251) should be issued;

應在何時及如何發出消防裝置及設備證書(FS 251)。

(b) when and where the approval list for portable equipment will be published.

認可手提設備清單會在何時及何處刊登。

10. What types of fire can the following fire extinguishers be used on?

請列明下列滅火筒可用於撲滅甚麼類別的火警。

- (a) Water type 水劑
- (b) Carbon dioxide (CO₂) type 二氧化碳
- (c) Dry powder type 乾粉
- (d) Clean agent type 淨劑
- (e) Foam type 泡沫

End of Test